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A Házszabály 91 . §-a alapján K/8087 . számon hozzám benyújtott „Készült- e
vizsgálat, vagy felmérés arról, hogy az AVOP keretében megépített
gabonatárolókat hogyan hasznosítják a befektetők?” című írásbeli kérdésére a
következő választ adom.

Az AVOP támogatási programjaival valóban jelentős mennyiségű új
raktárkapacitás épült meg az elmúlt években . A megépült raktárak a jelenlegi
helyzetben jelentősen hozzájárulnak ahhoz, hogy néhány helyi esett ől eltekintve
az idei kimagasló gabonatermés ellenére sem alakult ki általános raktár -
kapacitási probléma az országban .

A raktárakkal rendelkező piaci szerepl ők nem kötelezhetők arra, hogy bármilye n
körülmények között rendelkezésre bocsássák a raktárkapacitásukat, ebben a
tekintetben a piaci szereplőknek kell megállapodniuk egymással . Megjegyzem ,
hogy a 2005/2006-os szezon 6-7 millió tonnás intervenciós gabonakészleténe k
értékesítését követ ően a megüresedett raktárkapacitással rendelkezőknek i s
komoly érdekük, hogy a tárolóikat rendeltetésszerűen gabona tárolására
használhassák .

A piaci szerepl ők által egymás között megkötött értékesítési szerz ődésekbe sem
avatkozhat be a tárca közvetlenül. Ezért a szerződések megszegésére és a bennük
szereplő kötbérekre kiterjedően sem hozhatunk a vonatkozó törvények és a
szerződések által meghatározottakon túlmutató szankciókat .



A 2007-es és 2008-as év gabonapiaci folyamatai példa nélküliek, a világpiac i
gabonaárak jelentős mértékben a világméretű hitelválsággal kapcsolato s
pénzmozgások miatt széls őségesen változtak, ami a hazai gabonapiaci árakban i s
megmutatkozott .

Az értékesítési szerződések felmondása normál piaci körülmények között egyik
piaci szereplőnek sem lehet érdeke . A 2008-as szélsőséges áringadozások olyan
történelmi távlatban is példa nélküli piaci helyzetet teremtettek, melyet a piaci

szereplők és a hatóságok sem láthattak el őre és ami remélhetőleg hosszabb távon

nem ismétlődik meg a gabonapiacon .

Köszönöm a figyelmét, a válaszom elfogadását kérem .

Budapest, 2008. december „
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